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摘要：

      断裂是油气运移的主要通道之一，断裂带岩石中的包裹体可以反映流体当时的物理、化学性质及断裂性质。本文通过对平南断裂岩石样品

中的包裹体进行岩相学研究，发现平南断裂是一条早期形成，后期经过正负反转运动的断裂带；包裹体均一温度的研究表明，平南断裂带中有两

期油气运移事件发生，两期对应的温度分别为60~85℃和90~120℃，平南断裂下盘潜山油藏主要是第二期油气运聚而成。
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Abstract:

      Fracture is one of the important way by which oil and gas migrated. The fluid inclusion can show the feature of the 

fluid of that time and the fracture. After the petrographical study of the fluid inclusion in the Pingnan Fracture Zone, we 

find that the Pingnan Fracture occur plus minus reversal movement after it formatted during the second Yanshanian movement. 

The research of inclusion homogeneous temperature shows that there are two oil and gas migration in the Pingnan fracture zone, 

the temperature they corresponding to is 60~85℃ and 90~120℃. The oil and gas of the second migration move into the burial 

hill reservoir which is under the Pingnan fracture.
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